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Pensionärs- och tillgänglighetsrådets protokoll 2024-06-18 

Pensionärs- och tillgänglighetsrådets 
sammanträdesprotokoll 
Datum: 2024-06-18 
Tid: klockan 14:00 – 16:30 
Plats: KS-salen, Eda kommunkontor i Charlottenberg 
Paragrafer: § 8 - § 15 
Ordförande: Anders Gustafsson 
Sekreterare: Yvonne Andersson Gran 

 

Justering 
Utses att justera: Birgitta Eklund 
Datum: 2024-07-10 
Tid: Digitalt via e-post 

 

Underskrifter 
Vid nästa sammanträde i pensionärs- och tillgänglighetsrådet 

 

Ordförande: ___________________________________ 
 Anders Gustafsson 

 

Justerare ___________________________________ 
 Birgitta Eklund 

 

Sekreterare ___________________________________ 
 Yvonne Andersson Gran 

 
Anslagsbevis 
Protokollet är justerat för Pensionärs- och tillgänglighetsrådets sammanträde  
2024-06-18. Protokollet har tillkännagivits genom anslag på kommunens digitala 
anslagstavla. Anslaget ska sättas upp inom två dagar efter justering. 

Anslaget har anslagits på digitala anslagstavlan. Anslaget har tagits bort från digitala 
anslagstavlan. 

Originalprotokollet förvaras på kommunkontoret, Torget 1 i Charlottenberg.  



 
Sida 2 (11) 

 
 
 

Pensionärs- och tillgänglighetsrådets protokoll 2024-06-18 

 

Närvarolista 
 

Beslutande 
Anders Gustafsson (KD), ordförande 
Bertil Börjesson (HEL), vice ordförande 
Evy Andersson (S) 
Henry Larsson (PRO) 
Astrid Lillevold (PRO), ersättare för Thomas Olsson (PRO) 
Gunnel Knutsson (SPF) 
Anne-Marit Överby (SKPF), ersättare för Maud Lindqvist (SKPF) 
Inger Jonsson (SRF) 
Tordis Torseth (REUM, DHR) 
Birgitta Eklund (RSMH) 
Marianne Wallentin (DEMENS) 
 

Övriga närvarande 
Katrine Carlsson (V) 
Yvonne Andersson Gran, administratör vård och stöd, sekreterare 
Johan Örnberg, kommunchef, § 9 
Patric Carlsson (V), § 10 
Zuzana Biacovska Olsson, folkhälsosamordnare, § 14 
Angelica Vornanen, integrationssamordnare, § 14 
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§ 8 Föregående protokoll 
Föregående justerade protokoll från 2024-03-26 gås igenom. Följande kommenteras: 

• 81 personer deltog vid PRO Järnskogs 60-års jubileum på Solliden i Koppom 
• Frågan om planering av flera trygghets- eller seniorboende i Eda kommun var 

med på Eda Bostads AB:s stämma och beslutet blev att de ska undersöka 
möjligheterna. 
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§ 9 Handikappolitiskt program 
Kommunchef Johan Örnberg presenterar sig. Johan bor i Hugnvik utanför Arvika, har 
fru och tre barn. Han är civilekonom och har jobbat hos Kronofogden samt 
Skatteverket, började som ekonom i Eda kommun år 2007. År 2012 blev han 
ekonomichef och hösten 2023 tillförordnad kommunchef, i februari 2024 fick han 
tjänsten som kommunchef.  

Johan har gett folkhälsosamordnare Zuzana Biacovska Olsson uppdraget att samordna 
arbetet med den fortsatta revidering av det handikappolitiska programmet. Revidering 
av programmet är påbörjad av Anna Elmqvist med ändringar av föråldrade begrepp 
m.m. Styrdokumentet kommer att kallas ”Program för funktionshinderspolitiken”. 
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§ 10 Patientnämnden 
Patric Carlsson (V) som är ordförande i Patientnämnden inom Region Värmland 
informerar om deras arbete. Den politiska nämnden består av 7 ledamöter och 7 
ersättare. Niklas Lehresjön (L) är vice ordförande. Patientnämnden är en opartisk 
instans, fristående från hälso- och sjukvården. Nämndens ansvar är att med hjälp av 
patienternas klagomål utveckla hälso- och sjukvård samt folktandvården i Region 
Värmland, vården i Värmlands kommuner och hos privata vårdgivare med avtal.  
Ett annat uppdrag för patientnämnden är att utse stödpersoner till patienter som vårdas 
enligt lagen om psykiatrisk tvångsvård (LPT), lagen om rättspsykiatrisk vård (LRV) 
eller är isolerad enligt smittskyddslagen. Nämndens ledamöter och enhetens 
tjänstepersoner har tystnadsplikt enligt de sekretessbestämmelser som gäller i 
hälso- och sjukvården. Patientnämnden granskar analyser av t.ex. BUP, sluten- och 
öppenvårds psykiatrin samt vårdkedjan. Patientnämnden har möjlighet att påpeka 
saker till HSN (hälso- och sjukvårdsnämnden). Nedläggningen av rehabiliterings-
bassängerna har varit på agendan. Det ska göras en analys om hur vårdförbundets 
strejk påverkar vården. Sjukhusen samarbetar men det finns brister i kommunikation. 
Nämnden deltar i digitala konferenser och har gjort studiebesök hos patientnämnden i 
Örebro. Digital läkarvård som KRY kostar regionen mycket, målet är att minska 
användningen. 

Regionens patientnämndsenheten arbetar på uppdrag av patientnämnden och fungerar 
som länken mellan patienterna och vården. Det är enhetens handläggare som kan ge 
stöd vid missnöje med vården. Synpunkterna och klagomålen kan bidra till att 
utveckla vården så att andra inte drabbas på samma sätt. Svar från vårdgivare på 
klagomålen efterlyses tre gånger. Det är ingen skillnad i antal klagomål mellan 
offentlig och privat vård. Synpunkter och klagomål kan lämnas på flera sätt: 

- Kontakta den enhet där vården eller behandlingen gavs. Inom kommunal hälso- och 
sjukvård kan medicinskt ansvarig sjuksköterska kontaktas. 
- Kontakta patientnämndsenheten. 
- Vissa händelser kan anmälas till inspektionen för vård och omsorg (IVO), men först 
ska du helst ha kontaktat patientnämndsenheten eller den enhet där du fick vård. 

För att händelsen ska kunna tas om hand på bästa sätt är det bra om klagomålet 
innehåller en beskrivning av vad som har hänt, när och var händelsen inträffade och 
vilka konsekvenser händelsen fått. 

Hur kommuniceras att patientnämnden finns? Det finns information på vårdenheter, 
regionens hemsida och 1177. Patientnämnden önskar även att komma till 
kommunfullmäktige i Eda kommun för att informera. 

Patientombudsmannen är helt fristående.   
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§ 11 Information/frågor från 
pensionärsorganisationer 
PRO Järnskog 
En resa planeras. Det blir grillparty på Gillevi i augusti och en pubafton i höst. De 
spelar boule 1 gång/vecka och har friskvårdsgymnastik 2 dagar/vecka. 

PRO Köla 
De spelar boule i Charlottenberg på onsdagar klockan 14.00. Det är symöte på 
torsdagar samt gymnastik och bingo. Den 4/6 gjordes en resa till Sunne och det är 
trivselkväll i Skillingmarksparken den 29/6, det går buss och Fairlanes spelar till dans. 
De är med och anordnar våffelcafé på bruksgården i Skillingmark. 

SPF Edabygden 
I dag deltar medlemmar ur föreningen vid boule DM i Filipstad. I augusti/september 
blir det en resa till Rättvik. De har diverse olika aktiviteter/träffar för pensionärer och 
är med och anordnar våffelcafé på bruksgården i Skillingmark. 

SKPF  
SKPF firar 75-års jubileum i år. Ett café i Göteborg ska baka en jubileumskaka efter 
ett gammalt recept från 1949. Avdelning 56 Arvika, Eda, Årjäng ska fira jubileet i 
Morokulien den 6/7. De har varit webbinarium om bedrägerier mot äldre, finns på 
ABF:s YouTube kanal. 

Hur har valdeltagandet varit bland äldre i EU-valet? I nuläget har Eda kommun inte 
någon statistik över detta. 

Har pensionärsföreningarna i Eda kommun någon representant i RPR (regionala 
pensionärsrådet)? Nej. Regionen har troligen riktlinjer för vilka funktioner inom 
pensionärsföreningarna som ska vara representanter i RPR, t.ex. ordförande i länets 
PRO. 
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§ 12 Information/frågor från 
funktionshindersorganisationer 
Reumatikerföreningen Eda och DHR 
Information lämnas om att föreningen DHR Arvika-Eda kommer att läggas ner. 
Reumatikerföreningen kommer att ha sommaravslutning och i augusti återupptas 
gemensamma promenader på olika orter, under hösten blir det tacobuffé m.m. 

Demensföreningen Arvika-Eda 
De blir fler medlemmar. Det märks att anhöriga inte orkar komma på de aktiviteter 
som ordnas för dem. De har haft utbildning för personal, socialnämndens ordförande 
och anhöriga på Hiernegården. Antal med demensdiagnoser ökar. 

SRF Arvika-Eda 
De har varit på resa med mat till Borgvik. En träff för nya medlemmar för att inhämta 
förväntning och idéer. 

RSMH Arvika-Eda 
De har medverkat vid socialpsykiatrins träffpunkt på ungdomsgården i 
Charlottenberg. De som har psykiska funktionsnedsättningar har svårt för att ta sig ut i 
sociala sammanhang. De har haft påsk buffé och ska resa till Värmskogs café. 
Samarbete med andra föreningar som Säffle och Karlstad finns. Boendesituationen för 
psykiskt funktionsnedsatta finns på agendan. 
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§ 13 Information/aktuellt i 
socialnämnd/kommunstyrelse/kommunfullmäktige 
Bertil Börjeson informerar om aktuellt i socialnämnden.  

Det är svårt att rekrytera sommarvikarier till vård och stöd, så socialnämnden tog 
beslut om extra sommarersättning till vikarier vilket gjort det lättare för 
bemanningscentralen att rekrytera. Det kommer även att anställas ungdomar med A-
traktor för hjälp med serviceinsatser som städ samt aktivering hos brukare inom 
hemtjänst, de kommer att jobba två tillsammans. SVT Värmland har gjort ett 
reportage om detta som kommer snart. 

Det är för låg språkkunskap hos medarbetare inom vården som ej har svensk 
bakgrund. Det har utbildats språkombud inom verksamheten som ska hjälpa och 
undervisa dessa medarbetare. 

Nya demensboendet Humlegården blir klart innan semestern, invigning blir den 6/9 
och inflyttning sker 16/9. Personalen är redan rekryterad och jobbar på andra enheter 
under sommaren. Uppstart av dagverksamhet för demenssjuka kommer att ses över 
när alla de nya demensboendena i Charlottenberg är klara. 

Personaltätheten inom särskilt boende och korttidsboendet har återgått till det som var 
innan höjningen. Det är i nuläget fullt på korttiden. 

Det blir en ny lokal i höst för Träffpunkten i Åmotfors på grund av renoveringen i 
byggnaden på Älvuddsgatan 17 (Skolan 7). Rehabiliteringens träningslokal kommer 
att flyttas dit. Det nya programmet Habbie för digital träning i hemmet och på 
boenden fungerar bra. 

Socialnämndens helårsprognos för budget efter mars har redovisats i 
kommunfullmäktige. Prognosen visar på ett underskott med cirka -20 miljoner kronor 
och kommunfullmäktige var tydliga med att socialnämnden ska ner i sin budgetram. 
Socialnämnden har gett verksamheten i uppdrag att se över alla externa placeringar 
inom LSS och IFO som är mycket dyra. Utreda om det går att ta hem brukare eller 
hitta andra lösningar, eventuellt köpa plats av andra kommuner i Värmland. En 
översyn av biståndsbedömningen ska ske. I genomsnitt beviljas 42 timmar/månad i 
Eda, 30 timmar/månad i Arvika och 18 timmar/månad i Årjäng. Ej lagstadgade 
verksamheter (socialpsykiatrin, korttiden, familjebehandlare) och konsekvensanalyser 
finns med i förslaget till besparing, dessa visar dock att det inte är möjligt. 
Budgetberedningen har föreslagit att socialnämnden ska få ökad budgetram med 19 
miljoner kronor (varav 7 miljoner kronor till löneökningar) år 2025. 
Kommunfullmäktige fastställer budgetramen i augusti. 
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§ 14 Bjuda på svensk mat/fika samt seniormässa 
Folkhälsosamordnare Zuzana Biacovska Olsson och integrationssamordnare Angelica 
Vornanen presenterar idéer till ”Integrationsbjudning” och ”Seniormässa”. 

Seniormässa 1/10 och 2/10 
Zuzana delar ut förslag till program. Eventuellt byts namnet ut till ”Seniorfestival”. 
Den 1/10 på Folkets Hus i Åmotfors är det program från kl. 09.00 till cirka 16.00. 
Medverkande är Friskvården Värmland, Vård och Omsorg, Räddningstjänsten, 
Polisen, Westra Wermlands Sparbank och Ulla Wentzel. Alla som är tillfrågade ställer 
upp och hjälper till som föreningar, socialpsykiatrin, integration och AMI. Det 
kommer att bli en liten kostnad för lunch. Det behövs hjälp med 
informationsspridning, man vill särskilt nå gruppen 65-75 år. Till Åmotfors får man ta 
sig med kollektivtrafik. Kanske kan någon hjälpa till att köra. Det kommer annons i 
pressen och mässan finns också nämnd i den folder som skickats ut till hushållen i Eda 
kommun från Kultur och Fritid. 

Den 2/10 på Folkets Hus i Charlottenberg är det dans kl. 17.00-20.00 till Pia 
Pihlgrens. Alla som besöker mässan den 1/10 får fribiljett. Charlottenbergs 
Frivilligförening kan ordna fika. 

Integrationsbjudning 10/9 
Zuzana berättar att hon är bördig från Slovakien och delar med sig av hur hon 
introducerades för svensk mat. Angelica berättar att många kvinnor och män inom 
integration älskar att laga mat, baka och samtala med de som äter. Det vore trevligt att 
kunna bjuda dem på någon traditionell svensk mat/fika.  

Det beslutas att integrationsbjudningen ska vara vid Vita Villa i Åmotfors den 10/9  
kl. 15.00 samt att det ska bjudas på smörgåstårta och småkakor. Det måste finnas ett 
maxantal för hur många som kan serveras så anmälan till evenemanget behövs. 
Pensionärsföreningar, RSMH, Reumatikerföreningen och Demensföreningen uppger 
att de kan ställa upp.  

Meddela senast den 15/8 vilka från frivilligföreningarna som kommer hjälpa till via:  
SMS till telefon: 070-333 23 90 eller e-post: yvonne.andersson-gran@eda.se  
Detta förmedlas sedan till Zuzana och Angelica. 
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§ 15 Övriga frågor 
Överförmyndarnämnden 
Birgitta Eklund är politiker i Överförmyndarnämnden Arvika-Eda. 12 miljarder 
kronor förvaltas i Sverige. Hon kommer gärna ut till frivilligföreningarna och 
informerar om framtidsfullmakt, god man och förvaltare. 
Är det av intresse så kontakta Birgitta på följande sätt: 
SMS via telefon: 076-763 88 22 eller e-post: birgitta.eklund@eda.se 
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